

Van: info@rosadoc.be
Verzonden: dinsdag 6 mei 2014 10:28
Aan: Nieuwsarchief
Onderwerp: RoSa's vrouwennieuws

Vrouwennieuws

6 mei 2014

Nieuw op de RoSa-website

Onder RoSa's leeslamp



Aansluitend op het Pride Festival en Pride Day Brussels, georganiseerd door Rainbowhouse van 2 tot 17 mei 2014, presenteren we hier een staaltje van RoSa's veelzijdige boekencollectie rond genderdiversiteit en seksuele identiteit.

Amazing Grace Hopper : een pionier in IT



Vrouwen en IT? Volgens het cliché geen goed huwelijk. In het geval van Grace Hopper (1906 - 1992) was het nochtans een meer dan geslaagde combinatie.

In het nieuws

- Rechter VS noemt verkracht meisje (14) "promiscue" (De Morgen, 06/05/2014)
- Somalië is het slechtste land om moeder te zijn (De Morgen, 06/05/2014)
- Somalië, het ergste land om moeder te zijn (De Standaard, 06/05/2014)
- Somalië: Het slechtste land ter wereld om moeder te zijn (Knack, 06/05/2014)
- Somalië, het ergste land om moeder te zijn (De Redactie, 06/05/2014)
- Malala krijgt vredesprijs van de stad Ieper (De Redactie, 06/05/2014)
- 5 questions sur l'enlèvement des lycéennes au Nigeria (Le Monde, 06/05/2014)
- La Somalie est le pire pays au monde pour être mère (Libération, 06/05/2014)
- Women hold the key to economic growth in Iraq (The Guardian, 06/05/2014)
- US 'outrage' as calls grow to help rescue Nigeria schoolgirls (BBC News, 06/05/2014)
- For Female Filmmakers, Indies Provide More Work Than Studios (The New York Times, 06/05/2014)
- Congo: Verdicts in Mass Rapes (The New York Times, 06/05/2014)
- Boko Haram: "Ontvoerde meisjes verkocht als slaven op markt" (De Morgen, 05/05/2014)
- 'Ontvoerde meisjes als slaven verkocht' (De Standaard, 05/05/2014)
- Made in Belgium mag niet (De Standaard, 05/05/2014)
- Sletvrees: angst voor de seksueel actieve vrouw (De Redactie, 05/05/2014)
- "Ontvoerde meisjes zullen als slaven worden verkocht" (De Redactie, 05/05/2014)
- Gelijk erfrecht vrouwen blijft heet hangijzer in Marokko (De Wereld Morgen, 05/05/2014)
- Leider Boko Haram: 'Ik verkoop ontvoerde meisjes op de markt' (De Volkskrant, 05/05/2014)
- Nigeria: Boko Haram revendique le rapt mi-avril de plus de 200 lycéennes (La Libre Belgique, 05/05/2014)

- Les sages-femmes manifestent à Paris (Le Monde, 05/05/2014)
- Aucun programme génétique ne voue les femmes à faire le ménage (Le Monde, 05/05/2014)
- Ameenah Gurib-Fakim, pionnière de l'île Maurice (Le Monde, 05/05/2014)
- Les données des neurosciences sont souvent instrumentalisées (Le Monde, 05/05/2014)
- Au Sénégal, des mères kangourous pour sauver les bébés prématurés (Le Monde, 05/05/2014)
- Les sages-femmes en colère bloquent un train à Montparnasse (Le Monde, 05/05/2014)
- Des féministes enterrent le courage du gouvernement sur la PMA (Libération, 05/05/2014)
- Sage-femme : Un métier formidable mais un statut fort minable - video (Libération, 05/05/2014)
- Sexual assault in the saddle: why it sucks to be a woman cyclist sometimes (The Guardian, 05/05/2014)
- School? Not for 65 million girls (The Globe and Mail, 05/05/2014)
- Too little pay, too much housework: How Canadian women rank (The Globe and Mail, 05/05/2014)
- I abducted your girls, Boko Haram leader declares in new video (The Globe and Mail, 05/05/2014)
- Deadly statistics, unanswered questions and missing aboriginal women (The Globe and Mail, 04/05/2014)
- Women's illness more likely to lead to divorce, research shows (The Globe and Mail, 04/05/2014)
- Nigerian president orders renewed efforts to free kidnapped girls (The Globe and Mail, 04/05/2014)
- 'I will sell them,' Boko Haram leader says of kidnapped Nigerian girls (CNN, 05/05/2014)
- A New Women's Issue: Statins (The New York Times, 05/05/2014)
- Erste Weltmeisterin im Ritterkampf "Geschichte geschrieben für alle Frauen in der Welt" - Panorama (Sueddeutsche Zeitung, 05/05/2014)

EERDER DEZE MAAND

- Kunstmatige inseminatie bij Franse lesbische vrouw is 'fraude' (De Morgen, 05/05/2014)
- Voor Franse lesbische koppels is een kind krijgen geen teken van liefde, maar fraude (De Morgen, 05/05/2014)
- Duizenden Brazilianen protesteren tegen homofobie geweld (De Morgen, 05/05/2014)
- Kunstmatige inseminatie bij Franse lesbische vrouw is "fraude" (De Redactie, 05/05/2014)
- Josette Alia (1929-2014), l'audace et la passion du journalisme (Le Monde, 05/05/2014)
- Au Nigeria, deux lycéennes enlevées racontent leur captivité et leur fuite (Le Monde, 05/05/2014)
- A quoi ça sert une fille ? (Libération, 05/05/2014)
- Royal Navy gets first female submariners (BBC News, 05/05/2014)
- 140-tal Brusselaars komt op straat tegen homofobie geweld (De Morgen, 04/05/2014)
- "Game of Thrones" critiquée pour sa violence et sa brutalité sexuelle (La Libre Belgique, 04/05/2014)
- Barbie, sexualisation and body image: the debates rage on (The Guardian, 04/05/2014)
- Don't fret about girls and pink. What about everyday sexism in later life? (The Guardian, 04/05/2014)
- I own cycling shorts and once walked out of Mamma Mia! But that doesn't mean masculinity is in crisis (The Guardian, 04/05/2014)
- Tired of pink and keen on football: here come the pre-teen feminists (The Guardian, 04/05/2014)
- A History of the First World War in 100 Moments: British women demand a share of the burden (The Independent, 04/05/2014)
- You can't play snooker without balls: Steve Davis saying women can't compete with men at the top has sent critics potty (The Independent, 04/05/2014)
- Plight of missing Nigerian schoolgirls highlights an underlying lack of regard for female education (The Independent, 04/05/2014)
- The making of a Marx: The life of Eleanor Marx, the mother of socialist feminism (The Independent, 04/05/2014)
- US pledges to help with hunt for Nigerian schoolgirls kidnapped by militants (The Independent, 04/05/2014)
- Pitch perfect: Transgender star lifts world's worst footballers (The Independent, 04/05/2014)
- Hormone boost 'may help infertility' (BBC News, 04/05/2014)
- Are Pap Smears on the Way Out? (The New York Times, 04/05/2014)
- In Jordan, Educated Women Face Shortage of Jobs (The New York Times, 04/05/2014)
- For Top Jobs, Qualified Women Are Everywhere (The New York Times, 04/05/2014)
- Nigeria's President on kidnapped girls: 'We'll get them out' (CNN, 04/05/2014)
- Hoe is het voor een vrouw om 's nachts op straat te lopen? (De Standaard, 03/05/2014)
- Nederlandse transgender-docu wint prijs in India (Volkskrant, 03/05/2014)
- Manifestations au Nigeria pour la libération des 223 lycéennes enlevées (Le Monde, 03/05/2014)
- En Egypte, le harcèlement sexuel mène en prison (Le Monde, 03/05/2014)
- March through London to mark 20 years of women priests (BBC News, 03/05/2014)
- Over-35 pregnant smokers risk baby heart defects (BBC News, 03/05/2014)
- Why the UK has a high child death rate (BBC News, 03/05/2014)
- Fight Against Sexual Assaults Holds Colleges to Account (The New York Times, 03/05/2014)

- In Spite of the Law, Afghan 'Honor Killings' of Women Continue (The New York Times, 03/05/2014)
- Stop sexual assaults on campuses (CNN, 03/05/2014)
- VIDEO. Parodie op Dove-campagne (De Standaard, 02/05/2014)
- Vrouwen applaudisseren voor vrouwonvriendelijke polygamiewet (De Standaard, 02/05/2014)
- ♦Schoolmeisjes moeten met hun ontvoerders trouwen♦ (De Standaard, 02/05/2014)
- Bovenal verwondering (De Standaard, 02/05/2014)
- Moeder op zee verschilt niet van andere carrièrevrouw (Volkskrant, 02/05/2014)
- Le recul de la cause des femmes sous le pontificat de Jean-Paul II (Le Monde, 02/05/2014)
- Elisabeth II, un sourire pour seule couronne (Le Monde, 02/05/2014)
- Sacquez la socquette (Le Monde, 02/05/2014)
- Premier refus d'adoption à un couple de femmes ayant conçu un enfant par PMA (Le Monde, 02/05/2014)
- Parité : le cinéma français toujours à la ramasse (Libération, 02/05/2014)
- Un tribunal refuse l'adoption d'un enfant conçu par PMA à l'étranger (Libération, 02/05/2014)
- Scottish independence debate: women hold the key far from Westminster (The Guardian, 02/05/2014)
- End the fixation with 'schoolgirls outperforming the boys' (The Guardian, 02/05/2014)
- Alison Saunders, director of public prosecutions: 'I think women have had, as witnesses and victims, a raw deal' (The Guardian, 02/05/2014)
- Sports Direct hit by breastfeeding protests across UK (BBC News, 02/05/2014)
- Under-fives death rate 'high in UK', major study shows (BBC News, 02/05/2014)
- Nigeria girls' abduction: Parents asked for photographs (BBC News, 02/05/2014)
- Anger as French judge blocks lesbian couple's adoption (BBC News, 02/05/2014)
- Do Girls Get Better Grades Than Boys in Your School? (The New York Times, 02/05/2014)
- 'Los Monólogos de la Vagina,' a Spin on Eve Ensler's Play (The New York Times, 02/05/2014)
- Critics Weigh In on Patriarchy and the Vanished Film Print (The New York Times, 02/05/2014)
- Women of the House (The New York Times, 02/05/2014)
- Does 'Sperm Donor' Mean 'Dad'? (The New York Times, 02/05/2014)
- Britain: Publicist Sentenced for Assaults on Women (The New York Times, 02/05/2014)
- Frauenquote Gleichstellungsbeauftragte klagt gegen Familienministerium - Politik (Sueddeutsche Zeitung, 02/05/2014)
- Dilma Rousseff opnieuw kandidaat voor Braziliaanse presidentsverkiezingen (De Morgen, 01/05/2014)
- Indiase vrouwen eisen meer rechten (De Redactie, 01/05/2014)
- Een verleden van veelwijverij - Peter Verlinden (De Redactie, 01/05/2014)
- Boko Haram dwingt ontvoerde tienermeisjes tot 'huwelijken' (Volkskrant, 01/05/2014)
- Ontvoerde schoolmeisjes nog steeds niet terecht. Uitgehuwelijkt? Verkocht? (Volkskrant, 01/05/2014)
- Les filles aînées sont prédisposées à la réussite (La Libre Belgique, 01/05/2014)
- Everyday sexism: how Susanna Reid came under fire for having a desk (The Guardian, 01/05/2014)
- My 28-week pregnancy and a 20-week abortion ban: why choice still matters (The Guardian, 01/05/2014)
- Women must cheer each other on to create equal society, says Stella Creasy (The Guardian, 01/05/2014)
- Pregnant women urged to get whooping cough jab (BBC News, 01/05/2014)
- Commons debates smear tests for under-25s after petition (BBC News, 01/05/2014)
- The woman whose signature graces billions of US notes (BBC News, 01/05/2014)
- One Woman's Wish List Against Street Harassment (The New York Times, 01/05/2014)
- Reports of military sex assault up sharply (CNN, 01/05/2014)
- Why no international effort for 200 kidnapped girls? (CNN, 01/05/2014)
- Eurocommissaris wil meer vrouwelijke voetbalcoaches (De Morgen, 30/04/2014)
- Waar zijn onze meisjes? (De Standaard, 30/04/2014)
- Vrouwen betogen tegen ontvoeringen in Nigeria (De Redactie, 30/04/2014)
- Les femmes de l'armée américaine vont peut-être pouvoir changer de coiffure (Libération, 30/04/2014)
- Gender discrimination isn't fair, but it's no reason to give up on self-confidence (The Guardian, 30/04/2014)
- A female host for BBC's Civilisation would really make history (The Guardian, 30/04/2014)
- Rosweglyn: role models for the next generation of gay girls (The Guardian, 30/04/2014)
- India elections: what women want from a new government (The Guardian, 30/04/2014)
- An influential, vibrant, exciting force: defining African feminism (The Guardian, 30/04/2014)
- How women could boost GDP (CNN, 30/04/2014)

 Word fan van RoSa documentatiecentrum op Facebook.

De RoSa vrouwennieuws mailing brengt een dagelijkse selectie vrouwennieuws uit de internationale pers. Meer vrouwennieuws vind je op de vertrouwde vrouwennieuwspagina's op www.rosadoc.be
 Wil je deze mailing niet langer ontvangen? Mail naar docwerk@rosadoc.be met de vermelding "uitschrijven vrouwennieuws".

Je ontvangt deze nieuwsbrief omdat je bent ingeschreven in de mailinglist van RoSa vzw.

Van werk of internetprovider veranderd? Pas je gegevens aan en ga naar:

http://www.rosadoc.be/phplist/public_html/lists/?p=preferences&uid=e6d6cd8bf08371da497769c75d89df1f

powered by [phpList](#)

Je ontvangt deze nieuwsbrief omdat je bent ingeschreven in de mailinglist van RoSa vzw.

Van werk of internetprovider veranderd? Pas je gegevens aan en ga naar:

http://www.rosadoc.be/phplist/public_html/lists/?p=preferences&uid=74cb7b744ba7aad68bc76df6de0c132d

POWERED BY [PHPLIST](#)